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Proponowany porządek obrad XXIV sesji Rady Miasta  przesłany radnym przedstawia się 

następująco: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności sesji. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu XXIII sesji Rady Miasta. 

5. Informacja burmistrza o pracach między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje. 

8. Zapytania do kierowników jednostek organizacyjnych miasta , prezesów spółek   

      miejskich i prezesa Spółdzielni Socjalnej. 

9. Ocena funkcjonowania spółek miejskich i Spółdzielni Socjalnej za 2015 r. 

10. Ocena funkcjonowania placówek oświaty i wychowania w roku szkolnym 

2015/2016 oraz potrzeby finansowe i rzeczowe na rok szkolny 2016/2017. 

11. Informacja n.t. stanu przygotowań strefy ekonomicznej. 

12. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

12.1. zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta Brzeziny na 2016 r. 

12.2. zmiany Strategii Rozwoju Miasta Brzeziny na lata 2014 -2020, 

12.3. zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2016 – 2017 będących 

w posiadaniu Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Brzezinach, 

12.4. przyjęcia Planu działań prozdrowotnych dla mieszkańców Miasta Brzeziny 

na lata 2016 – 2018. 

13. Wolne wnioski i sprawy różne. 

14. Zakończenie sesji 

 

 

 

 

1. Otwarcie obrad 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Andrzej Kurczewski otworzył obrady XXIV sesji Rady 

Miasta, przywitał radnych, burmistrza wraz z kadrą kierowniczą  Urzędu Miasta, 

kierowników jednostek organizacyjnych Miasta Brzeziny, prezesów spółek PEC, TBS, ZUK, 

Spółdzielni Socjalnej i przybyłych mieszkańców. 

 

Sesja Rady Miasta odbyła się 31 maja 2016 r. (wtorek) od godz. 15.00 i była transmitowana  

do Internetu. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził na podstawie podpisanej listy obecności, że na sali 

obrad znajduje się 11 radnych. Radni nieobecni usprawiedliwieni to: Grzegorz Kędzia i 

Daniel Szymczak, Grzegorz Maślanko. Radny Jakub Piątkowski zapowiedział swoje 

spóźnienie. 

 

 

 



 3 

3. Przedstawienie porządku obrad 

 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad posiedzenia Rady i 

zapytał, czy są uwagi i propozycje. 

 

Głos zabrał radny Tadeusz Barucki, który  zapytał, dlaczego w porządku obrad nie ma 

zgłoszonego 18 maja projektu uchwały wraz z uzasadnieniem, zgłoszonego przez czterech 

radnych. Zażądał  umieszczenia w porządku obrad obecnej sesji punktu o rozpatrzeniu 

projektu zgłoszonej uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady wyjaśnił, że projekt tej uchwały został przekazany radcy 

prawnemu w celu zaopiniowania, ale jeśli radny zgłasza wniosek formalny w sprawie zmiany 

porządku obrad, to może poddać go pod głosowanie. 

 

Radny Tadeusz Barucki powiedział, że  wiceprzewodniczący Rady miał obowiązek  

wprowadzić do porządku obrad zgłoszony projekt uchwały zgłoszony przez grupę radnych. 

Nie zgłosił jednak wniosku formalnego. Dopytywał się nadal, dlaczego tak nie zrobił. 

 

Wiceprzewodniczący Rady wyjaśnił, że jako pełniący obowiązki przewodniczącego Rady  ma 

prawo ustalać porządek sesji i uważa, że sprawa powinna być rozstrzygnięta na czerwcowej 

sesji po powrocie  Grzegorza Kędzi do pracy w Radzie Miasta.  

 

Sekretarz  Miasta Grażyna Dziedzic wyjaśniła, że radca prawny nie zaopiniowała tego 

projektu uchwały, ponieważ były w nim błędy. 

 

Mec. Agnieszka Warpechowska powiedziała, że zostały wykazane błędy formalne w 

podstawie prawnej projektowanej uchwały. 

 

Radny Maciej Sysa wyraził poparcie dla żądania radnego Baruckiego o umieszczenie projektu 

uchwały w porządku sesji. 

 

Sekretarz Miasta powiedziała, że trzeba dokonać poprawek w podstawie prawnej projektu 

uchwały i po uzyskaniu akceptacji prawnej skierować go do Rady. 

 

Burmistrz Marcin Pluta zaproponował, aby na dodatkowej, nadzwyczajnej sesji, którą planuje 

ok. 20 czerwca b.r. za zgodą  Rady wprowadzić  proponowaną zmianę  do rozpatrzenia. 

 

Radny Tadeusz Barucki zgodził się z propozycją burmistrza i podziękował za nią. 

 

Prowadzący obrady wobec załagodzenia sporu, poprosił o zaakceptowanie w głosowaniu 

porządku obrad. 

 

Spośród 11 obecnych radnych głosowało: 

                                                                  „za”                            - 9 radnych, 

                                                                  „przeciw”                   - 2 radnych, 

                                                                  „wstrzymuję się”        - 0 radnych. 

 

 

 

 



 4 

4. Przyjęcie protokołu XXIII sesji Rady Miasta 

 

Radny Maciej Sysa powiedział, że nie wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się ze 

zgłoszonymi poprawkami, które naniesiono dopiero dzisiaj przed obecną sesją, więc 

wnioskuje o przełożenie przyjmowania treści protokołu XXIII sesji na planowaną sesję 

czerwcową. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał inspektora obsługującego Radę Miasta, czy to prawda? 

 

Inspektor Janusz Sidor odpowiedział, że radni mieli czas na składanie uwag do protokołu od 

środy  25 maja, jednak zgaszono je w dzień sesji na ok. 2 godziny przed jej rozpoczęciem. 

Były to poprawki radnej Ilony Skipor  i radnego Macieja Sysy. Poprawki zostały 

wprowadzone do treści protokołu i zamieszczone w projekcie protokołu XXIII sesji. 

 

Ponieważ  jedna zgłoszona przez radnego Macieja Sysę poprawka dotycząca uzasadnienia do 

projektu uchwały w sprawie zasadności skargi na burmistrza - budziła kontrowersje i 

wymagała wyjaśnień oraz ewentualnego głosowania, radni głosowali w większości za 

przesunięciem przyjęcia protokołu XXIII sesji na sesję  czerwcową stosunkiem głosów:       

                                                „za”                      - 9  radnych, 

                                                „przeciw”             - 0  radnych, 

                                               „wstrzymuję się”  - 2 radnych. 

 

5. Informacja burmistrza o pracach między sesjami 

 

Burmistrz Marcin Pluta przedstawił następującą informację: 

- 29 kwietnia z-ca burmistrza uczestniczyła w otwarciu wystawy upamiętniającej  100. 

rocznicę powstania LO w Brzezinach, 

- 29 kwietnia z-ca burmistrza uczestniczyła w spotkaniu z mieszkańcami bloku 

wybudowanego przez PEC przy ul. Sportowej 30. Odbyło się poświęcenie obiektu i wybrany 

został pierwszy zarząd wspólnoty, 

-4 maja po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym na zadanie „Budowa drogi w ul. 

Droga Młyńska burmistrz wybrał wykonawcę Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów Sp. z 

o.o., 05-300 Mińsk Mazowiecki ul. Kolejowa 28 za kwotę 145.399,53zł. Wpłynęła jedna 

ważna oferta. 

-5 maja z-ca burmistrza uczestniczyła w spotkaniu z Wojewodą Łódzkim, podczas którego 

omawiane były kwestie utworzenia Związku Metropolitarnego, 

- 5 maja burmistrz spotkał się z przedstawicielami firmy JHM Development w 

Skierniewicach, 

- 9 maja po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym  na zadanie „Budowa 

wyniesionego przejścia dla pieszych w ulicy Moniuszki droga gminna nr 121230E przy 

Szkole Podstawowej nr 1 w Brzezinach” burmistrz wybrał wykonawcę  ANDRO Anna 

Fijałkowska 95-040 Koluszki ul. Brzezińska 138 za kwotę 19.557,00 zł  . 
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- 10 maja burmistrz uczestniczył w VI posiedzeniu Komitetu Monitorującego Program 

Inteligentny Rozwój. Tematem spotkania było przyjęcie kolejnych kryteriów wyboru 

projektów oraz zmiany kryteriów w wybranych  działaniach. Nowe kryteria jak określiła 

wiceminister rozwoju Jadwiga Emilewicz stawiają na jakość i uproszczenia by przenieść 

polską gospodarkę na innowacyjne tory. Nowe kryteria wyboru projektów dla działań i 

poddziałań PO IR pozwolą na składanie wniosków o dofinansowanie przez podmioty, które 

będą wdrażać instrumenty finansowe, ich ocenę oraz uruchomienie, 

- 11 maja burmistrz spotkał się z przedstawicielami fundacji URBAN FORMS w sprawie 

możliwości wykonania murali na szczytach niektórych budynków w naszym mieście, 

- 12 maja burmistrz uczestniczył w obchodach Wojewódzkiego Dnia Olimpijczyka w 

Tuszynie, 

- 12 maja odbyło się posiedzenie komisji mieszkaniowej, na którym rozpatrywano wnioski o 

przydział lokali socjalnych, 

 

- 13 maja odbyło się Nadzwyczajne Zgromadzenie Wspólników TBS w Brzezinach sp. z o.o. 

na którym została podjęta uchwała w sprawie  wyboru  podmiotu uprawnionego do 

przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego spółki za 2015r., 

 

- 13 maja odbyło się kolejne spotkanie  robocze zespołu, który  przygotowuje dokumenty do 

projektów zakwalifikowanych do dofinansowania w ramach ZIT, 

 

- 16 maja odbyło się spotkanie się z Łódzkim Konserwatorem Zabytków, 

- 18 maja w trybie przetargu nieograniczonego został wybrany wykonawca  na zadanie  „Remont 

kanału deszczowego na odcinku o łącznej długości 700 mb w miejscowości Brzeziny” - 

Konsorcjum Firm: Lider: WUPRINŻ S.A.60-465 Poznań ul. Straży Ludowej 35, Partner: 

Poznańskie Przedsiębiorstwo Robót i Usług Specjalistycznych REMKAN Sp. z o.o. 60-164 

Poznań ul. Ziębicka 2  za kwotę 1.473.150,09zł. W toku przetargu zostało złożonych 5 ofert 

w tym 1 została odrzucona, 

- 19 maja burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Narodowej Rady Rozwoju przy Prezydencie 

PR pod tytułem „Polityka społeczna po ćwierćwieczu przemian: solidarność, inwestycje 

społeczne, współodpowiedzialność”.  W ramach trzech sesji omówiono polski system 

zabezpieczenia społecznego w gwarancje  bezpieczeństwa socjalnego obywateli, 

wykorzystanie potencjału społeczeństwa obywatelskiego na rzecz polityki inwestycji 

społecznych oraz skuteczne wykorzystanie środków unijnych na rozwój sfery społecznej. 

 - 20 maja burmistrz zorganizował w Brzezinach ogólnopolską konferencję samorządową „Po 

prostu Smart City” pod patronatem Prezesa UZP, Związku Miast Polskich i pisma Samorządu 

Terytorialnego Wspólnota. Celem konferencji było zastosowanie podstawowych, prostych 

narzędzi do zrealizowania procesu tworzenia inteligentnych rozwiązań dla samorządów. 

Tematy paneli to:  1) Ekologiczne, tanie i uspołecznione budownictwo szyte na miarę dla 

lokalnych społeczności, 2) Smart city – miasto samowystarczalne energetycznie w oparciu o 

mobilność elektryczną, 3) Rewitalizacja – nowe oblicze rewitalizacji w oparciu o tożsamość i 

spoiwo kulturowe z uwzględnieniem bezpośredniej partycypacji mieszkańców, 4) 

Nowoczesna gospodarka śmieciowa w oparciu o ideę „zero-wast” jak przewartościować 

system odpadów na korzyść segregacji w oparciu o ludzi zagrożonych wykluczeniem 
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społecznym oraz 5) Społecznie odpowiedzialne kontrakty publiczne – czy w polskiej 

przestrzeni publicznej jest to możliwe. Konferencja połączona była z posiedzeniem Zarządu 

Związku Miast Polskich, 

- w dniach 20-23 maja z-ca burmistrza była z wizytą we Francji – Saint – Alban. Było to 

kolejne spotkanie przedstawicieli miast partnerskich – Brzezin, Salgaredy i Saint-Alban. Z-ca 

burmistrza w  imieniu burmistrza podpisała przysięgę partnerstwa. 

- 23 maja burmistrz udzielił wywiadu w telewizji Polsat w Warszawie, 

- 24 maja odbyło się spotkanie przedstawicieli Oddziału Generalnej DDKiA, radnych i 

pracowników tut. Urzędu w sprawie poprawienia stanu bezpieczeństwa pieszych na 

przejściach DK 72.  

Dyskusja 

 

Radna Ilona Skipor poprosiła o więcej informacji na temat murali. Następnie zapytała o stan 

przygotowań do remontu kanału deszczowego i o budowę separatora.  

 

Burmistrz wyjaśnił, że projekt polega na odnowieniu ścian frontowych i szczytowych wielu 

budynków w mieście i umieszczenia na nich graficznych obrazów nawiązujących do historii 

Brzezin m.in. do początków włókiennictwa, sukiennictwa i krawiectwa. Wartość projektu to 2 

mln. zł.  Separator będzie odciążać funkcjonowanie kanału burzowego. Proces remontu 

kanału i budowy separatora to dwa oddzielne zadania pod względem finansowania. Na 

remont kanału otrzymaliśmy promesę ze środków Wojewody. Zadanie inwestycyjne będzie 

realizowane w formule „projektuj – buduj”. 

 

Z-ca burmistrza wyjaśniła, że dokumentacja na remont kanału ma być gotowa do końca 

sierpnia a roboty remontowe kanału mają zakończyć się do 30 listopada b.r. 

 

Radny Dariusz Guzek zadał pytanie dot. spotkania w sprawie Związku Metropolitarnego. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że obecny rząd uznał, iż zgodnie z obowiązującymi przepisami Łódź i 

satelitarne miasta nie spełniają roli metropolii, w związku z tym z dotychczas przyznanych 

1,2 mld na Zintegrowane Inwestycje Metropolitarne obcięto fundusze do wysokości 500 – 

700 mln zł. Główne zadania finansowane z tych środków będą przeznaczone na poprawę 

funkcjonowania transportu publicznego oraz gospodarki odpadami. 

 

Radny Tadeusz Barucki zapytał o przyczyny rozpadu struktury metropolitarnej. Powiedział, 

że przystępowaliśmy do tego związku z nadzieją i pewnością otrzymania na 100 % 30 mln zł. 

na rozwój naszego miasta i teraz trzeba będzie te plany zweryfikować. 

 

Burmistrz powiedział, że aktywność podmiotów była zbyt niska, nie współpracowały, nie 

dogadywały się, nie tworzyły związku metropolitarnego, tylko odrębne układy terytorialne. 

Burmistrz zapewnił, że część zadań dotyczących naszego miasta będzie możliwa do 

przeprowadzenia. 

 

Radna Grażyna Pietrasik uważa, że w delegacji samorządu miasta na rozmowy w Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddz. w Łodzi powinien uczestniczyć burmistrz, czy 

zastępca. Ranga problemu wymagała tego, a niestety z władz administracyjnych był obecny 
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tylko p. naczelnik Pyka. Poruszyła też temat wyjazdów zagranicznych do zaprzyjaźnionych 

samorządów. Był organizowany wyjazd do Salgaredy i tylko p. zastępca burmistrza wiedziała 

o tym wyjeździe i skorzystała. Radnej nie podobał się brak informacji dla radnych w tej 

sprawie. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że organizatorem wyjazdów zagranicznych jest organizacja pozarządowa 

Partnerstwo Ziemi Brzezińskiej z p. Renatą Nowak. Zdaniem burmistrza nic nie stoi na 

przeszkodzie, aby radni i mieszkańcy zgłaszali się do tego stowarzyszenia i uczestniczyli w 

wymianie zagranicznej. Burmistrz poprosił radnego Tadeusza Klimczaka o informację, co 

osiągnięto podczas pobytu delegacji w GDDKiA  Oddz. w Łodzi. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak poinformował, że był tylko z radnym 

Jeske., inni radni, mimo deklaracji nie wzięli udziału w wyjeździe. Miasto reprezentowali p. 

naczelnik Pyka i p. inż. Monika  Kuźmicka – Szczech. Poinformował, że udało się załatwić 

przyrzeczenie rozpatrzenia zainstalowania lustra, aby kierowcy na skrzyżowaniu jadący  w 

lewo w ul. Św. Anny, lub jadący prosto w ul. Moniuszki nie musieli sprawdzać w szybach 

wystaw sklepowych, czy można wykonać manewr przez to skrzyżowanie. Delegacja 

dowiedziała się, że o większych inwestycjach drogowych jak np. światła na skrzyżowaniach, 

czy na przejściach dla pieszych decyduje Ministerstwo Infrastruktury . Wyjaśnił, że  w 

sprawach funkcjonowania  komunikacji na drodze krajowej będzie następne spotkanie. 

 

Radna Ilona Skipor uważa, że należy załatwić problem przywrócenia lewoskrętu z ul. 

Przedwiośnie w kierunku Warszawy. 

 

Naczelnik Radosław Pyka odniósł się natomiast do wniosku w sprawie likwidacji lewoskrętu 

z ul. Sienkiewicza w ul. Przedwiośnie, który GDDKiA uznała za niemożliwy do wykonania. 

 

Radny Tadeusz Klimczak powiedział, że jest jeszcze do rozwiązania problem z płynnością 

przejazdu przez skrzyżowanie z ul. Waryńskiego w ul. Kościuszki. Światło zielone pozwala 

tylko przejechać przez skrzyżowanie niewielkiej liczbie pojazdów. Często tworzą się z tego 

powodu na ul. Waryńskiego kolejki ciężarówek. 

 

Radna Grażyna Pietrasik zapytała, czy będą środki na kompleksowe remonty budynków a nie 

tylko na odnowienie frontów i szczytów pod murale? Radna postulowała zwiększenie udziału 

budżetu miasta w zasilanie spółki TBS na konieczne remonty budynków w złym stanie 

technicznym. 

 

Wniosek ten poparła radna Ilona Skipor. Radna poprosiła o więcej informacji na temat 

przedsięwzięcia budowy domów kontenerowych. Poprosiła też o zapraszania imienne dla 

radnych na piśmie na ważne wydarzenia w mieście np. na organizowane konferencje takie jak 

ostatnia na temat „Smart City”, na którą kazano radnym się rejestrować poprzez logowanie 

internetowe. Radna skrytykowała takie potraktowanie radnych przez burmistrza. 

 

Burmistrz powiedział, że wszyscy radni byli miło widziani na tej konferencji, są przecież 

częścią władzy samorządowej miasta. Wyjaśnił, że zaszło nieporozumienie. Na tę konferencję 

o zasięgu krajowym było niewiele wolnych miejsc w naszej sali konferencyjnej, dlatego 

poprosiliśmy o logowanie się uczestników, aby nie doprowadzić do chaosu organizacyjnego. 

Burmistrz przyjął wniosek radnej o imienne zapraszanie radnych na organizowane  w naszym 

mieście wydarzenia samorządowe. W sprawie budowy domów kontenerowych burmistrz 

wyjaśnił, że nawiązał współpracę z firmą, która zwróciła się o wynajem powierzchni na ul. 
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Łódzkiej 35, ponieważ jest tam do wykorzystania wolna powierzchnia. Jest to jedno z zadań 

w zakresie ekonomii społecznej, na które możemy otrzymać dotację. Ponadto mamy 

możliwość w zakresie zwiększenia zatrudnienia dla naszych mieszkańców. 

Radny Tadeusz Barucki ocenił ten projekt jako „lekką abstrakcję”. Radny uważa, że lepszą 

formą jest podwyższanie kapitału spółki TBS na odnawianie substancji mieszkaniowej drogą 

remontów mieszkań. 

 

Burmistrz wyjaśniał, że można odnawiać więcej i lepiej mieszkań, ale musimy liczyć się z 

finansami miasta. Podał przykład do zastanowienia się, czy lepiej jest wybrać budynek na ul. 

Berka Joselewicza , który jest w projekcie „Zaginione Miasto” i na ten cel otrzymamy dotację 

w wysokości 90%,  nie tylko na jego remont, ale jeszcze na rewitalizację tej części miasta, 

czy kupować budynek na ul. Staszica. Powiedział, że musimy poszukiwać nowych ścieżek na 

realizację remontów domów mieszkalnych, ale także walczyć o każdego, nawet 

najdrobniejszego inwestora. 

 

Radna Ilona Skipor uważa, że skoro Wojewódzki Konserwator Zabytków nie zamierza 

finansować poprawy stanu technicznego zabytkowych kamienic, w których są bardzo złe 

warunki mieszkaniowe, to powinien liczyć się z ich wyburzeniami. 

 

Burmistrz odpowiedział radnej, że są to pobożne życzenia, bo Konserwator Wojewódzki  nie 

daje pieniędzy na zabytki, w których są mieszkania.   

 

 

6.Interpelacje i zapytania radnych 

 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurczewski zapytał o poprawę przechodzenia 

chodnikiem przy ul. Wojska Polskiego po stronie sąsiadującej ze szpitalem. Parkujące tam 

samochody osobowe blokują swobodne przechodzenie pieszym. Miała być zmiana 

zarządzającego tym odcinkiem drogi, dotąd brak jest tam znaku zatrzymywania się i postoju. 

Pytał też, czy budowa ul. Młyńskiej jest konieczna i ważniejsza niż budowa chodnika przy ul. 

Kilińskiego. Wąską opaską nie da się w ogóle przechodzić, chyba, że skacząc na jednej 

nodze. 

 

Burmistrz odpowiedział, że ul. Młyńska może jest mało ważna z punktu widzenia miasta, ale 

nie dla tamtejszych mieszkańców. Trzeba wytyczyć i wybudować tam drogę, gdyż właściciel 

terenu, po którym jeżdżą samochody może w każdej chwili zamknąć przejazd. Wyjaśnił, że 

chodnik w ul. Kilińskiego będzie wkrótce budowany.  W sprawie odcinka ul. Wojska 

Polskiego od ul. Lasockich do ul. Modrzewskiego burmistrz wyjaśnił, że podlega on 

przewłaszczeniu na Skarb Państwa. Nie zna szczegółów tej operacji, dlatego w tej sprawie  

wypowie się z-ca burmistrza, która ją pilotuje, chwilowo nieobecna na sesji. 

 

Radny Maciej Sysa zapowiedział złożenie interpelacji na piśmie w sprawie poprawy stanu ul. 

Korczaka. Zwrócił się o przyspieszenie remontu ul. Korczaka, który jest przewidywany na 

2018 r. Wypiętrzone płyty przy bloku zagrażają bezpieczeństwu przechodniów.  Ponadto po 

każdym deszczu w dziurach nawierzchni nieutwardzonej tworzy się błoto, w którym grzęzną 

samochody i przechodnie. Radny poruszył temat Parku Aktywności  Społecznej. W budce 

brak jest apteczki 1-szej pomocy. 

 

Radna Ilona Skipor dodała, że w budce brak jest oświetlenia i należałoby tam doprowadzić 

prąd. 
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Burmistrz wyjaśnił, że są to sprawy, z którymi należy zwrócić się do zarządzającego tym 

obiektem – dyrektora Muzeum Regionalnego. Burmistrz dodał, że apteczka 1-szej pomocy 

znajduje się w pobliskim Muzeum. Oświetlenie w  budce zostanie wykonane w czasie 

realizacji projektu rewitalizacji parku. W sprawie ul. Korczaka burmistrz wyjaśnił, że rok 

2018 jest prognozą. Gdy pojawią się wolne środki w budżecie, to wspólnie z radnymi 

określimy które potrzeby będziemy realizować najpierw, które później. Jest tu z nami p.  

………….z osiedla przy ul. Polnej, którego mieszkańcy od lat toną w błocie gdy są ulewy. 

Musimy więc wspólnie z radnymi określić kolejność napraw dróg nieutwardzonych. 

   

Radny Maciej Sysa zapytał, czy zabawki w parku mają odpowiednie certyfikaty. 

 

Burmistrz  odpowiedział, że mają. 

 

Radny Krzysztof Jeske zapytał o remonty ulic na Oś. Sejmu Wielkiego. 

 

Burmistrz zapewnił, że poprawa stanu tych ulic jest naszym priorytetem. Opóźnienie wynika 

z braku przepisów wykonawczych dotyczących Prawa zamówień publicznych w odniesieniu 

do funduszy europejskich. Jednak zaryzykujemy i rozpoczynamy wkrótce tę inwestycję. 

 

Radny Krzysztof Jeske zapytał o konkretną datę.  

 

Burmistrz zapytał swojej zastępcy , czy postępowanie przetargowe jest już zakończone.  

 

Otrzymał odpowiedź, że jeszcze nie, ale jest na ukończeniu. 

 

Burmistrz skierował zapytanie do radcy prawnego i po otrzymaniu odpowiedzi, że po 

sprawdzeniu SIWZ podejmie w  ciągu 3 dni decyzję o rozpoczęciu zadania, tak, by zakończyć 

pierwszy etap inwestycji jeszcze w tym roku. 

 

Radna Ilona Skipor zapytała, czy parking przed budynkiem mieszkalnym PEC  jest 

ogólnodostępny. 

 

Burmistrz odpowiedział twierdząco – nie ma przeszkód aby parking służył innym 

mieszkańcom. 

 

Radna Ilona Skipor zapytała, czy jest możliwość poprawienia stanu bramy wjazdowej na 

stadion miejski. Zaproponowała także budowę drogi rowerowej z Brzezin w kierunku 

Lisowic, gdzie Gmina Koluszki będzie rozwijać tereny rekreacyjne. 

 

Burmistrz odpowiedział, że droga z Brzezin w kierunku Lisowic nie jest niebezpieczna, jest 

tam niewielkie natężenie ruchu  i nie ma sensu wydawać pieniędzy na ten cel. Mamy swój 

plan rozwoju turystyki rowerowej w kierunku Parku Krajobrazowego Wzniesień Łódzkich i 

tego planu się trzymamy. Jeśli chodzi o poprawę stanu bramy wjazdowej na stadion przy ul. 

Sportowej, to poczekajmy trochę na rozstrzygnięcie konkursu Ministerstwa Sportu o dotację 

na poprawę infrastruktury sportowej. Dyrektor (Daniel) Nawrocki złożył dokumenty na 

konkurs i wkrótce powinniśmy otrzymać odpowiedź, czy otrzymamy jakieś środki. 

 

Radny Dariusz Guzek zapytał, czy możliwe jest wykonanie jeszcze w tym roku dokumentacji 

na drugi etap inwestycji drogowej na Osiedlu Sejmu Wielkiego. 
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Burmistrz odpowiedział, że zadanie inwestycyjne przebudowy dróg na tym osiedlu 

podzielone zostało na 2 etapy tylko z powodów finansowych. Przypomniał, że jednak 

priorytetem  tego roku jest remont kanału deszczowego. Natomiast na drugi etap przebudowy 

dróg na Osiedlu Sejmu Wielkiego będziemy musieli szukać środków zewnętrznych. 

 

Radny Tadeusz Klimczak zwrócił uwagę na uschnięte drzewa przy placu zabaw w parku 

miejskim, które dla bezpieczeństwa przebywających tam rodziców z dziećmi należy pilnie 

usunąć.  Zapytał następnie o koszty naprawy chodnika w ul. Św. Anny i o zakaz wjazdu 

ciężarówek na ul. Żeromskiego w jej części nieutwardzonej. 

 

Z-ca burmistrza odpowiedziała, że miasto musi w sprawie usunięcia drzew złożyć wniosek do 

starostwa i uzyskać zgodę. Koszty naprawy chodnika w ul. Św. Anny zostaną określone po 

uzgodnieniu harmonogramu remontów i inwestycji drogowych w mieście. 

 

Naczelnik Wydz. RI Radosław Pyka wyjaśnił, że Komisja Ruchu Drogowego ma wkrótce 

zaopiniować potrzebę zmiany organizacji ruchu na ul. Żeromskiego. 

 

Radny Tadeusz Barucki zapytał w imieniu kilkudziesięciu mieszkańców ul. Strykowskiej, kto 

występował o odrolnienie ich działek. Sprawa może rozwinąć  się w konflikt między 

mieszkańcami a władzami miasta, ponieważ nikt z mieszkańców nie chce wyrazić zgody na 

zmianę przeznaczenia w planie zagospodarowania przestrzennego z wykorzystania  

rolniczego na inne. 

. 

Burmistrz odpowiedział, że praktycznie jest tam 5 rodzin. Chodzi o tereny od otuliny lasu do 

ul. Słowackiego, gdzie miałyby powstać tereny zabudowy willowej. Nikt z zainteresowanych 

dotychczas nie pytał  o wyjaśnienia o co chodzi, a sprawa toczy się od 5 lat. Teraz dopiero ci 

mieszkańcy się obudzili. Burmistrz wyjaśnił, że jest możliwość otrzymania ekwiwalentu za 

przekształcone działki. 

 

Radny Tadeusz Barucki powiedział, że rolników z ul. Strykowskiej nie interesuje ekwiwalent, 

bo te ziemie  jako wykorzystywane rolniczo są podstawą utrzymania ich rodzin. 

 

Radny Jakub Piątkowski powiedział, że odpowiedź na jego interpelację w sprawie 

udokumentowania informowania mieszkańców o zmianach w planie zagospodarowania 

przestrzennego jest mało konkretna. Zdaniem radnego nie ma sensu zwoływania sesji 

nadzwyczajnej, gdyż  przygotowywane projekty inwestycyjne nie są zgodne z obecnie 

obowiązującym planem. Radny skrytykował  pośpiech z jakim się mamy spotkać w sprawie 

zmian planistycznych w gospodarce przestrzennej miasta. Radny wnioskował o uzupełnienie 

informacji w sprawie składanych protestów mieszkańców dotyczących zmian planistycznych. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że nie możemy dłużej czekać, bo tracimy cenny czas na ruszenie z 

dalszymi pracami nad strefą ekonomiczną. Straciliśmy już ponad 3 miesiące i nie stać nas na 

przesunięcie uchwalania zmian na okres po wakacjach. Dlatego jeszcze w czerwcu ok. 20 -

tego przedstawimy projekt uchwały o wprowadzanych zmianach aby m.in. zmienić 

przeznaczenie terenu pod strefę z turystycznego na inwestycyjne. 

 

Radny Tadeusz Barucki zaproponował aby dalszą dyskusję o strefie ekonomicznej  prowadzić 

w punkcie sesji, który przewiduje tę tematykę. 
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Radna Ilona Skipor przekazała informację, że są mieszkańcy, którzy narzekają na brak 

informacji dotyczących zmian planu zagospodarowania przestrzennego. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że zmiany będą dotyczyły połowy, może 1/3 terenu miasta. Plan 

powinien być wreszcie uchwalony. Są przecież procedury ustawowe i nie można czekać w 

nieskończoność aż wszyscy niezadowoleni się wypowiedzą. Czas z tym skończyć, bo 

przelecą nam między palcami ważne inwestycje niezbędne dla rozwoju miasta. 

 

Radny Przemysław Maślanko zapytał, czy spotkanie burmistrza z prezesem „Mrogi” dało 

jakieś efekty i będzie realizowany projekt skateparku?  

 

Burmistrz poinformował, że projekt skateparku w Brzezinach jest wpisany do strategii 

Stowarzyszenia Mroga, pod nazwą Miejsce Aktywności Młodzieży. Wartość projektu wynosi 

280 – 300 tys. zł. Możemy otrzymać nawet 100% dofinansowania, gdy do realizacji projektu 

zaangażują się organizacje pozarządowe. Projekt ma szansę realizacji w roku 2017. 

 

Radna Grażyna Pietrasik przekazała informację, że rolnicy z ul. Strykowskiej są poważnie 

zaniepokojeni utratą miejsc pracy w rolnictwie, którą może spowodować przekształcenie w 

planie  zagospodarowania przestrzennego ziemi obecnie  wykorzystywanej rolniczo. Radna  

zapowiedziała złożenie 2 interpelacji i prosi o odpowiedź na piśmie.: 

Interpelacja pierwsza: 

Radna powiedziała, że jest to temat powtarzany już na sesji w przeszłości , który nie został 

podjęty. Zgłaszają go mieszkańcy bloku nr 5 na ul. Przedwiośnie. Chodzi o kontenery na 

odpady gromadzone przez mieszkańców BSM.  Są one postawione na ciągu pieszo – jezdnym 

w ul. Przedwiośnie. Radna zwraca się o znalezienie innej lokalizacji  śmietników i nie 

blokowanie tego ciągu. Radna przedstawiła zdjęcia pojemników z 15 maja (niedziela) z 

których wysypują się śmieci na chodnik. 

Interpelacja druga: 

Radna przytoczyła niepokojące dane organizacji WHO oraz badań WIOŚ, wg których nasze 

miasto zajmuje 11 miejsce w Europie pod względem  wysokiego przekroczenia wskaźników 

zanieczyszczenia powietrza, którym oddychamy – chodzi o pyły zawieszone PN 10 i PN 2,5. 

Są to badania z 2015 r. Wysokie przekroczenie wskaźników zapylenia powietrza wpływa 

niekorzystnie na stan zdrowia mieszkańców. Radna wnioskuje o codzienne badania stanu 

zanieczyszczenia powietrza i podawanie tej informacji do publicznej wiadomości bądź na 

tablicy elektronicznej w centrum miasta, bądź w Internecie na stronie miasta. Stacja Sanepid 

przy ul. Reformackiej bada codziennie stan zapylenia powietrza w Brzezinach i można byłoby 

tę informację publikować. Radna poprosiła burmistrza o wypowiedź w tej sprawie i 

przekazanie odpowiedzi na piśmie. 

 

Burmistrz zapytał, kto jest autorem tej ostatniej interpelacji?  Radna odpowiedziała – 

„oczywiście, że ja”. Zdaniem burmistrza pomiary zanieczyszczenia powietrza w oparciu o 

jeden pomiar z punktu przy ul. Reformackiej mogą  być  nieobiektywne dla obszaru całego 

miasta. Należałoby stworzyć system pomiarów, który jest bardzo drogi i  na który nas nie 

stać. Ponadto nie jest to ani zadanie ustawowe gminy ani zlecone. 

 

Radna uważa, że w takiej sytuacji powinniśmy wywierać presję na WIOŚ aby robiono 

szerokie badania. Powiedziała, że ta sprawa powinna być w osi zainteresowania burmistrza. 

 

Burmistrz wykazał tutaj sceptyczny pogląd, czy takie informacje byłyby potrzebne 

przeciętnemu mieszkańcowi do życia. Dane z jednego punktu miasta mogą być zafałszowane, 
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przywołał tutaj przykład projektu Kawka, który upadł przez błędne badania. Zdaniem 

burmistrza rozwój projektu Smart City ograniczy niską emisję pyłów i ciężkich pierwiastków 

rakotwórczych do powietrza. 

 

Radna Grażyna Pietrasik powiedziała, że informacja o stopniu zanieczyszczenia powietrza nie 

musi być banalna .Pozwoliłaby ona na odpowiednie reagowanie zwłaszcza matek z małymi 

dziećmi, które unikałyby wysokiej ekspozycji zawieszonych pyłów i wdychania ich przez 

dzieci. 

Burmistrz  uważa, że powietrze w mieszkaniach może być również  zapylone, przecież filtry 

powietrza nie są w powszechnym używaniu  klimatyzacji. 

Burmistrz odniósł się do wypowiedzi radnych Tadeusza Baruckiego i Grażyny Pietrasik w 

sprawie protestu kilku rodzin rolników z ul Strykowskiej. Powiedział, że Powiatowa Komisja 

Urbanistyczna w skład której m.in. wchodzą były burmistrz Marek Kłopocki oraz 

doświadczeni specjaliści jest bardzo restrykcyjna i broni interesów mieszkańców. Powiedział, 

że tereny na północ od centrum miasta  przy ul. Strykowskiej są to tereny czyste, ze strefami 

izolacyjnymi, poprzedzielane terenami rolniczymi.  Zabudowa willowa nie powinna być 

przyczyną zakłócenia zasad współżycia społecznego. 

 

W tym miejscu o głos poprosił radny Maciej Sysa, który otrzymał informację od mieszkańców 

posesji przy ul. Mickiewicza 10 i 24, że wskutek ulewnego deszczu zostały zalane piwnice i 

podwórka tych posesji  a woda  wylewa się pod ciśnieniem z kanalizacji na skrzyżowaniu ulic 

Mickiewicza –Traugutta. W związku z tym uważa, że należałoby zrobić przerwę w obradach 

Rady i odbyć wizję lokalną zalanych miejsc. 

Burmistrz powiedział, że na miejscu jest naczelnik Wydziału RI  i Inżynier Miasta, którzy 

monitorują na bieżąco sytuację i  informują o przebiegu akcji ratowniczej jednostek Straży 

Pożarnej. My udając się tam nie tylko, że nie pomożemy, to możemy jeszcze przeszkodzić w  

prowadzeniu działalności reagowania kryzysowego. 

Radny Jakub Piątkowski powiedział, że można było inaczej przeprowadzić procedurę 

zamierzonych zmian planistycznych. Są przecież obręby, z których nie wpłynął żaden protest. 

Takim obrębem jest np. teren , gdzie mamy miejsce dla strefy ekonomicznej. Można już było 

przeprowadzić zmianę planu w tym obrębie osobno.  A  decydując się na załatwienie 

wszystkich zmian jedną uchwałą narażamy się na problemy z protestami i dalsze przeciąganie 

w czasie  uchwalania zmiany w planie zagospodarowania dotyczącej strefy ekonomicznej. 

Burmistrz powiedział, że pomysł radnego jest dobry, wyjaśnił, że przyjęliśmy jednak inny 

sposób działania chcąc załatwić problem ze zmianami planistycznymi w 11 obrębach jedną 

uchwałą. Może to nie było najszczęśliwsze posunięcie, ale teraz jest już za późno i musimy 

trzymać się ścieżki postępowania, którą przyjęliśmy. 

Radny Zbigniew Bączyński zapytał, kiedy rozpoczynamy prace przy chodniku na ul. 

Dąbrowskiego? Następnie zajął się tematem brzezińskich nekropolii, których mamy trzy. 

Cmentarz rzymsko – katolicki przy ul. Łódzkiej jest w dobrym stanie, jedynie więcej troski 

wymagałaby zaniedbana kwatera żołnierzy radzieckich. Nekropolia żydowska jest 

śmietniskiem, również w złym stanie jest cmentarz ewangelicko – augsburgski, gdzie byli 

chowani mieszkańcy Brzezin pochodzenia niemieckiego. Tym cmentarzem także trzeba by 

było się zająć. Radny proponował, aby władze miasta zastanowiły się  nad dokończeniem 

przebudowy ul. Kopernika, mimo, że nie ma jej w planach robót drogowych miasta. Powiat 

uporządkował ulicę przy murze cmentarnym budując chodnik i zatoczkę parkingową. 
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Natomiast po drugiej stronie ulicy nie ma chodnika  na długości ok. 110 metrów. Można by 

było zamknąć całościowo ten obszar wokół cmentarza budując tam chodnik. Radny przekazał 

prośbę mieszkańców okolic wysypiska na ul. Łódzkiej, którzy muszą znosić fetor 

wylewanych fekaliów, bardzo uciążliwy przy wyższych temperaturach powietrza. 

Burmistrz odniósł się do problemów porządkowania brzezińskich nekropolii. Zwrócił się do 

prezesa Spółdzielni Communal Service o wykoszenie trawy, chwastów i uprzątnięcie kwatery 

żołnierzy radzieckich na cmentarzu przy ul. Łódzkiej. Poinformował, że w związku z 

planowanymi wrześniowymi uroczystościami z okazji rocznicy wybuchu II wojny światowej 

i pogromu hitlerowskiego brzezińskich Żydów chcielibyśmy uporządkować cmentarz 

żydowski  i przenieść tam macewy wydobyte z fundamentów jazu w parku miejskim. Mamy 

konspekt projektu, aby w ramach naprawienia krzywd i uczczenia ofiar brzezińskich Żydów - 

żołnierze 3 armii: polskiej, niemieckiej i izraelskiej  włączyli się w uporządkowanie tego 

miejsca i przemieścili macewy  na ten cmentarz, gdzie byłyby eksponowane na 

wybudowanym specjalnie do tego celu murze oporowym. Obecnie szukamy wykonawcy tego 

muru. Jeśli chodzi o cmentarz przy ul. Wojska Polskiego, to burmistrz powiedział, że ma 

kontakt z diakonią ewangelicko – augsburgską i podjęta zostanie rozmowa w celu wspólnego 

uporządkowania tej nekropolii. Burmistrz odniósł się do sygnału wylewania fekaliów, 

mówiąc, że jest to działanie bezprawne i powinny zająć się tym odpowiednie służby. Przy 

okazji burmistrz wyjaśnił, że jesteśmy w trakcie przeprojektowania dokumentacji w taki 

sposób, aby fetor  frakcji bio przestał być uciążliwy dla okolicznych mieszkańców. 

Z-ca burmistrza wyjaśniła temat  chodnika w ul. Dąbrowskiego. Powiedziała, że  w chwili 

obecnej wykonuje się projekt. W niedługim czasie ukażą się nowe przepisy Prawa o 

zamówieniach publicznych dostosowane do przepisów unijnych. Musimy więc trochę 

poczekać, bo nie chcemy ryzykować utraty możliwości ewentualnego dofinansowania 

zadania ze środków zewnętrznych. 

Radny Zbigniew Bączyński dopytywał  o odpowiedź w sprawie chodnika w ul. Kopernika. 

Z-ca burmistrza odpowiedziała, że jeśli dojdzie do spotkania z radnymi w sprawie przyjęcia 

harmonogramu inwestycji i remontów dróg w mieście, to przedyskutujemy sprawę 

umieszczenia chodnika w ul. Kopernika. 

Radny Maciej Sysa przypomniał o swoim wniosku dotyczącym przerwy na przeprowadzenie 

wizji lokalnej podtopionych posesji na ul. Mickiewicza. 

Burmistrz ponownie wyjaśnił, że na wezwanie naczelnika Wydziału RI zareagowała PSP i 

możemy wysłuchać relacji p. (Radosława) Pyki. My nic tam nie pomożemy. 

Radny Maciej Sysa zdecydowanie zażądał  od prowadzącego obrady  przegłosowania 

przerwy przeznaczonej na wizję lokalną podtopionych budynków.  

 
Wiceprzewodniczący Rady poddał wniosek o przerwę pod głosowanie. 

 

Spośród 10 obecnych radnych głosowało: 

 „za”                                   - 6 radnych, 

„przeciw”                           - 0 radnych, 

„wstrzymało się od głosu   - 4 radnych. 
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Prowadzący sesję ogłosił 30 min. przerwę w obradach. 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje 

 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy są radni, którzy mają uwagi do odpowiedzi na 

złożone interpelacje i zapytania? 

 

Nikt z radnych nie zgłosił się, więc prowadzący obrady  przeszedł do realizacji p.8 zapytania 

do kierowników jednostek organizacyjnych  i spółek Miasta. 

 

8. Zapytania do kierowników jednostek organizacyjnych miasta , prezesów spółek   

miejskich i prezesa Spółdzielni Socjalnej 

 

Prowadzący obrady Andrzej Kurczewski zaproponował,  aby radni, jeśli mieliby zapytania do 

kierowników jednostek organizacyjnych  oświaty i wychowania oraz do prezesów spółek i 

spółdzielni socjalnej, to przy omawianiu punktów 9. i 10. oceniających działalność jednostek 

oświaty, wychowania, spółek Miasta i spółdzielni socjalnej w trakcie dyskusji będzie można 

takie zapytania przedstawić. Przy okazji zaoszczędzimy trochę czasu. Zapytał, czy jest zgoda 

na taką propozycję.  

 

Radni nie zgłosili uwag i sprzeciwów, więc wiceprzewodniczący Rady przeszedł do realizacji 

następnego punktu obrad Rady. 

 

9. Ocena funkcjonowania spółek miejskich i spółdzielni socjalnej za 2015 rok. 

 

Radny Jakub Piątkowski zaproponował, aby szefowie spółek i spółdzielni nie powtarzali 

sprawozdań, które złożyli radnym na posiedzeniach komisji tylko uzupełnili wiadomości dla 

radnych i zaproszonych gości w drodze odpowiedzi na zadawane pytania.. 

 

Prowadzący obrady zapytał, czy  ktoś z radnych jest przeciwny takiej  propozycji? Nie było 

sprzeciwu,  

 

Spółdzielnia Socjalna „Communal Service” 

Wiceprzewodniczący jako pierwszego poprosił  do odpowiedzi na zadane pytania 

prezesa Spółdzielni Socjalnej „Communal Service” Ryszarda Śliwkiewicza .  

 

Radny Przemysław Maślanko zapytał jakie korzyści ma Miasto z przejęcia przez Spółdzielnię 

Socjalną zimowego utrzymania dróg> 

 

Prezes Spółdzielni Socjalnej odpowiedział, że są  to korzyści dla budżetu Miasta, gdyż usługi 

Spółdzielni Socjalnej są  prawie 2 razy tańsze od usług firm zewnętrznych. Jest także korzyść 

w zatrudnieniu sporej grupy mieszkańców Miasta. 

 

Radny Maciej Sysa zapytał, kto jest odpowiedzialny za utrzymanie w sprawności i za 

konserwację urządzeń  (zabawek) na placu zabaw w parku miejskim? 

 

Prezes Ryszard Śliwkiewicz odpowiedział, że nie jest to jego zadanie. O ile wie, to dyrektor 

Muzeum Regionalnego sprawuje nad tym pieczę. 
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Zakład Usług Komunalnych Sp. z o.o. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił do odpowiedzi na pytania prezesa spółki Zakład Usług 

Komunalnych Janusza Cywińskiego. 

 

Radny Tadeusz Barucki nawiązując do podanej na posiedzeniu Komisji Finansowo -

Budżetowej informacji prezesa (Janusza) Cywińskiego o  brakującej w mieście sieci 

kanalizacji sanitarnej o długości 20 km zapytał, w jaki sposób możemy wypełnić dyrektywy 

unijne i nie zapłacić kar za zrzucanie ścieków do wód powierzchniowych? 

 

Prezes Janusz Cywiński odpowiedział, że głównym czynnikiem hamującym rozwój sieci 

sanitarnej jest brak środków finansowych. Obecnie obowiązującym terminem wywiązania się 

z zaleceń unijnych jest 31 grudnia 2018 roku. Dla miejscowości powyżej 2000 mieszkańców 

powinno być skanalizowane 95%  gospodarstw domowych. Gdy nie osiągnie się tego 

wskaźnika, trzeba będzie płacić kary. Nie powiedziano, jaka będzie ich wysokość.. 

 

Radny Tadeusz Barucki  był zdania, że będą z tego powodu reperkusje, gdyż nie podłączone 

jest w mieście do kanalizacji sanitarnej jeszcze wiele budynków. 

 

Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. 

 

O odpowiedzi na pytania radnych poproszony został prezes spółki Przedsiębiorstwo 

Energetyki Cieplnej  Radosław Podogrocki. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurczewski zapytał o możliwość doprowadzenia ciepła 

jeszcze  w tym roku do Szkoły Podstawowej Nr 1. 

 

Prezes PEC odpowiedział, że  w przygotowaniu jest dokumentacja przyłączenia Szkoły 

Podstawowej Nr 1 do sieci PEC, są zgody właścicieli działek na przejścia z ciepłociągiem, 

jest jeszcze w uzgodnieniach stanowisko Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Łodzi. 

W czerwcu obędzie się procedura wyboru wykonawcy tej inwestycji. 

 

Pytający chciał jeszcze się dowiedzieć, czy brane jest pod uwagę podłączenie do centralnego 

ogrzewania Przedszkole Nr 3? Otrzymał odpowiedź twierdzącą. 

 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego Sp z o.o. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosiło do odpowiedzi na pytania radnych prezesa spółki 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego Tomasza Miazka. 

 

Radny Tadeusz Barucki zapytał, ile potrzeba jest w mieście lokali socjalnych, aby zaspokoić 

najpilniejsze potrzeby mieszkaniowe? 

 

Prezes Tomasz Miazek odpowiedział, że minimum potrzebne jest 30  a maximum 60 do 70 

mieszkań. 

 

Radny wyraził zdziwienie pytając: to tyle jest eksmisji? 

 

Prezes odpowiedział, że tyle nie ma, ale powinno być. Dodał, że częściowo są 

wypowiedzenia. 
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Radny  pytał dalej, czy brakuje spółce pieniędzy na bieżące funkcjonowanie w tym na 

remonty? 

 

Prezes odpowiedział, że przy bazowej stawce czynszowej 4 zł za m. kw. nie zgromadzi się 

środków na normalne funkcjonowanie. Stawka czynszu, która by zapewniła rozwój spółki 

powinna  być dwa razy wyższa.  

 

Prowadzący obrady uznał dyskusję w tym punkcie obrad za wyczerpaną. 

 

10. Ocena funkcjonowania placówek oświaty i wychowania w roku szkolnym 2015/2016 

oraz potrzeby finansowe i rzeczowe na rok szkolny 2016/2017 

 

Wiceprzewodniczący Rady  zaproponował aby dyrektorzy placówek oświaty i wychowania 

skupili się  na najważniejszych problemach przyszłego roku szkolnego 2016/2017. Radni 

otrzymali obszerny materiał sprawozdawczy omówiony na posiedzeniu Komisji Edukacji, 

Kultury i Sportu, nie ma więc potrzeby  go czytać, Zaproponował, aby dyrektorzy zechcieli 

omówić najważniejsze problemy swoich placówek i odpowiedzieli na zapytania radnych.  

Poprosił o zabranie głosu dyrektor Przedszkola Nr 1 Małgorzatę Wykę. 

 

Przedszkole Nr 1 

 

Dyrektor Małgorzata Wyka powiedziała, że w jej placówce,  która jest nowa potrzeby są 

nieduże, ale jednak występują. Dyrektor poinformowała, że przystępuje do renowacji ogrodu, 

niezbędnego do edukacji ekologicznej dzieci i zwiększenia ich kontaktu z przyrodą. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Zofia Krawczyk pochwaliła dyrektor i kadrę przedszkola za  

wdrożenie wychowania patriotycznego dzieci i kultywowanie tradycji i zwyczajów ludowych 

wg. dorobku  Oskara Kolberga.  

 

Przedszkole Nr 3 

 

Dyrektor Przedszkola Nr 3 Agnieszka Gazda poinformowała, że potrzeby są głównie 

finansowe  na uruchomienie od września nowego oddziału przedszkolnego w tym na 2 etaty, 

wyposażenie w meble i zabawki dla dzieci. Powiedziała, że 17 czerwca odbędzie się jubileusz 

50-lecia Przedszkola, na który serdecznie zaprasza władze administracyjne i radnych. 

Uroczystość odbędzie się w Szkole Nr 1. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Zofia Krawczyk pochwaliła dyrekcję i wychowawców 

przedszkola za wprowadzanie innowacyjnych form uczenia dzieci z wykorzystaniem 

przedstawień teatralnych w których rolę aktorów grają pracownicy przedszkola. 

 

Radny Jakub Piątkowski zapytał, jak długo jeszcze p. dyrektor wytrzyma w pracy w takich 

złych warunkach? Radny zapytał,  czy są jakieś zalecenia Sanepidu i Straży dla Przedszkola? 

 

Dyrektor odpowiedziała, że jej budżet na usługi zjadają prace remontowe  instalacji wod.- 

kan. czy malowanie wykonywane głównie siłami własnymi. 
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Radny Tadeusz Barucki powiedział, że współczuje dyrektor Przedszkola Nr 3 pracy w takich 

warunkach. Powiedział, że zawsze był przeciwny przesuwaniu terminu remontu kapitalnego 

tego przedszkola. 

 

Radny Tadeusz Klimczak też powiedział, że współczuje p. Dyrektor. 

 

Dyrektor Przedszkola wyraziła nadzieję, że wreszcie remont kapitalny przedszkola dojdzie 

wreszcie do skutku. 

 

Radny Zbigniew Bączyński zapytał, jakie problemy występują z edukacją 6 – latków?  

 

Dyrektor odpowiedziała, że dla utworzenia siódmego oddziału dla 6 – latków musiała 

poświęcić jedną z sal, w której była sypialnia. Rezygnacja ze snu małych dzieci w 

przedszkolu jest skutkiem negatywnym, ale nie było wyjścia, gdyż trzeba było znaleźć 

pomieszczenie dla 24 dzieci. 

 

Radny pytał czy w związku z tymi zakłóceniami jest problem z realizacją programu 

wychowania przedszkolnego? 

 

Dyrektor odpowiedziała, że realizuje podstawy programowe procesu wychowawczego. 

 

Radna Ilona Skipor zapytała na ile dzieci jest przewidziane to przedszkole? 

 

Dyrektor odpowiedziała, że przedszkole przewidziano na 100 dzieci, a obecnie jest ich 150, a 

od września będzie ich 175. 

 

Szkoła Podstawowa Nr 1 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 Zbigniew Zieliński poinformował, że w związku ze 

zmianami ustawowymi dotyczącymi obowiązku szkolnego 6 – latków w Szkole Podstawowej 

Nr 1 zniknęła jedna klasa. Są 4 klasy drugie i będą 2 klasy pierwsze a liczył na 3. W klasie 

będzie po 25 uczniów. 

 

Radny Przemysław Maślanko - przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  zadał 

pytanie jakie są nieobowiązkowe wpłaty rodziców i czy w porównaniu do  15 lat 

wcześniejszych te wpłaty zwiększyły się, czy uległy zmniejszeniu? 

 

Dyrektor odpowiedział, że są to wpłaty z różnych okazji świątecznych oraz przy pokrywaniu 

kosztów wycieczek i z okazji wyjazdów na zawody sportowe. Szkoły nie mają pieniędzy na 

wyjazdy sportowe. Koszty kryją rodzice, tak jak i na nagrody z okazji zakończenia roku 

szkolnego i nagrody na wszystkie konkursy, które kształtują się na poziomie 4 -5 tys. zł. 

Stwierdził, że na razie te wpłaty od rodziców są wystarczające. Dyrektor zażartował, że 

nauczyciele są rozrzutni a radny Zbigniew Bączyński skomentował to, że nie są rozrzutni, 

tylko dobrze uczą. 

 

Radna Skipor zapytała, ile uczy się obecnie dzieci w tej szkole? 

 

Dyrektor powiedział, że gdy rozpoczynał pracę to było 840 uczniów, ale w systemie 

dwuzmianowym. Obecnie jest 390 dzieci uczących się w systemie jednozmianowym, co 
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cieszy rodziców. Przy zwiększeniu liczby oddziałów trzeba będzie powrócić do nauczania 

dwuzmianowego. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, czy kierownictwo szkoły przewiduje zacieśnienie 

współpracy z Muzeum Regionalnym, tak jak w roku 2015/2016, gdy był realizowany projekt 

Dziecięcej Akademii Muzealnej? 

 

Dyrektor Zbigniew Zieliński powiedział, że współpraca będzie  zacieśniana. Utworzona 

będzie Akademia Muzealna dla uczniów klas IV. Jeden dzień w miesiącu poświęcony będzie 

na naukę lekcji historii i zajęć plastycznych w Muzeum Regionalnym. Jest to forma dla 

uczniów atrakcyjna i chętnie uczestniczą w zajęciach poza klasą lekcyjną.   

 

Szkoła Podstawowa Nr 2 

 

Prowadzący obrady poprosił do prezentacji materiału dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2. 

Zapytał, czy dach po instalacji paneli nie przecieka? 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2 Anna Mrówka odpowiedziała, że wszystko jest w 

porządku z dachem. Powiedziała, że porównując zużycie energii elektrycznej z marca 2016 r 

do marca 2015 r. może powiedzieć, że widoczne są efekty w postaci mniejszych płaconych 

rachunków. W tym przypadku o 900 zł. 

Radny Tadeusz Klimczak powiedział, że w materiale informacyjnym nie znalazł danych o 

osiągnięciach szkoły w konkursach na poziomie wojewódzkim czy krajowym. 

 

Dyrektor Anna Mrówka powiedziała, że uczniowie klas czwartych i piątych jej szkoły mają 

duże osiągnięcia w konkursach języka polskiego, angielskiego i z matematyki. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady podkreśliła, że mimo, iż w Brzezinach jest szkoła specjalna, to do 

Szkoły Podstawowej Nr 2 uczęszcza 12 uczniów z lekkim upośledzeniem. 

 

Dyrektor odpowiedziała, że to rodzice decydują do jakiej szkoły będzie chodziło ich dziecko 

– czy do Szkoły Specjalnej, czy do szkoły podstawowej z oddziałem specjalnym. Wyjaśniła, 

że dzieci upośledzone w kontaktach z dziećmi zdrowymi nabywają zdrowych, poprawnych 

nawyków. Dodała, że jej szkoła nie jest integracyjną, gdyż warunkiem jest obecność w klasie 

co najmniej 3 uczniów specjalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Przemysław Maślanko zapytał jak 

dyrektorzy obu szkół podstawowych radzą sobie z obiektami „Orlików”. 

 

Dyrektor Anna Mrówka odpowiedziała, że wraz z dyrektorem Szkoły Nr 1 mają wspólną, 

jedną umowę na konserwację obu boisk „Orlik”, która przewiduje okresowe czyszczenie, 

mycie, szczotkowanie, czesanie, równanie, dosypywanie granulatu do sztucznej nawierzchni. 

Powiedziała, że oboje dyrektorzy mają też jedno stanowisko w sprawie monitoringu 

„Orlików” i placów zabaw dla dzieci i poprawy oświetlenia na boisku Szkoły Podstawowej 

Nr 1. 

 

Radny Zbigniew Bączyński zadał pytanie o ocenę jakości żywienia w placówkach szkolnych. 
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Dyrektor Anna Mrówka odpowiedziała, że sama nie korzysta ze szkolnej stołówki, ale nie 

słyszy uwag od rodziców dzieci, które te posiłki jedzą. Uważa, że współpraca z właścicielami 

firmy p. Garnysz układa się poprawnie. 

 

Gimnazjum 

 

O ostatnią informację w tym punkcie obrad prowadzący Andrzej Kurczewski poprosił 

dyrektor Gimnazjum  Małgorzatę Kobierską. Zapytał czy można mówić, że widoczne już są 

oszczędności energii z instalacji fotowoltaicznej. 

 

Dyrektor Gimnazjum odpowiedziała, że tendencję w uzyskiwaniu oszczędności na 

wykorzystaniu energii odnawialnej można zauważyć porównując jakieś zjawisko w dłuższym 

okresie czasu aby można było wykluczyć wpływy przypadkowe. Warunki pogodowe w 

marcu 2016 r. mogą być całkiem inne jak w marcu 2015 r. a od nich zależy efektywność 

produkcji energii fotowoltaicznej. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady pogratulowała dyrektor Gimnazjum osiągnięć w przeglądzie 

szkolnych grup teatralnych w Brzezinach i zajęcie I miejsca w inscenizacji sztuki „Romeo i 

Julia” W. Szekspira. 

 

Dyrektor Gimnazjum stwierdziła, że młodzież w wieku gimnazjalnym lubi pracować i 

pokazywać się medialnie. Powiedziała, że kilkoro młodych aktorów naszego Gimnazjum 

zajęło czołowe miejsca w konkursie koluszkowskim. 

 

Przemysław Maślanko w imieniu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu podziękował wszystkim 

dyrektorom placówek oświaty i wychowania, że mimo ograniczonych środków budżetowych, 

przy wsparciu rodziców organizuje się tyle imprez w szkołach i przedszkolach. 

 

Burmistrz Marcin Pluta, przedstawiając swoją optykę widzenia, powiedział, że pieniędzy w 

systemie oświaty i wychowania w naszym mieście nie brakuje zarówno na wynagrodzenia 

nauczycieli jak i rozwijania różnych nowoczesnych form nauczania. 

 

Wiceprzewodniczący Rady podziękował kierownikom placówek za obecność, zwalniając ich 

z posiedzenia. Poprosił burmistrza o zreferowanie punktu 11 dot. strefy ekonomicznej. 

 

11. Informacja n.t. stanu przygotowań strefy ekonomicznej  

 

Burmistrz Marcin Pluta poprosił radnych o zadawanie pytań. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się do burmistrza o wprowadzenie do tematu. 

 

Burmistrz powiedział na wstępie, że obecna ekipa rządząca wstrzymała na jakiś czas 

realizację  programów Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Burmistrz powiedział, że 

postanowił w związku z tą sytuacją wydzielić do strefy 4 działki, które będziemy starali się 

przygotować. Zastanawia się do której strefy będziemy przystępować – czy do łódzkiej, czy 

mieleckiej. Będzie kontaktować się w tej sprawie z wiceprezesami rządowych Agencji  

Rozwoju Przemysłu oraz Polskiej Agencji Inwestycji Zagranicznych. Te agencje będą dla nas 

szukać inwestorów. Burmistrz powiedział, że nie chciał ryzykować i pół roku temu 

zrezygnowaliśmy ze współpracy z RPO na rzecz Narodowego Funduszu Ochrony  
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Środowiska. Prace przygotowawcze do strefy będą  rozpoczęte po uchwaleniu zmian 

planistycznych, które przedstawimy Radzie w czerwcu. 

 

Radny Jakub Piątkowski przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej powiedział, że w 

chwili obecnej jesteśmy na początku drogi w budowie strefy. Zapytał, czy możemy postawić 

diagnozę, kiedy otworzymy strefę dla ewentualnych inwestorów. 

 

Burmistrz odpowiedział, że zmieniając plan perspektywiczny rozwoju miasta chcemy uciec 

od przeznaczenia w tym miejscu z  terenu turystycznego na gospodarczy. Szybko wydzielimy 

4 ha ziemi – po 1 ha na działkę. Burmistrz zwrócił się do radnych o pilne uchwalenie 

perspektywicznych zmian planistycznych. 

 

Radny Jakub Piątkowski zapytał o koszty kwalifikowalne przygotowania terenu w strefie, w 

tym o podatek VAT. 

 

Burmistrz odpowiedział, że możemy otrzymać 100% zwrotu kosztów na ochronę ziemi, bo 

takie są możliwości NFOŚ.  Natomiast nie mamy aktualnej wiedzy na temat VAT. 

Powiedział, że nawet, jeśli będzie to koszt do pokrycia przez nas, to zawsze VAT można  

przecież odliczyć. Burmistrz poinformował, że  w chwili obecnej z funduszy europejskich nie 

ma możliwości uzyskać środków na strefy inwestycyjne. 

 

Radny Tadeusz Barucki powiedział, że jest zdziwiony, bo procedura zmiany planu jest 

radnym – przynajmniej starszym znana. Na razie wydaliśmy sporo pieniędzy na projekt strefy 

i temat nie rusza do przodu. Radny powiedział, że popiera zmianę planu perspektywicznego 

rozwoju miasta związaną z powstaniem strefy, tylko, że dowiaduje się, że nie chodzi o strefę 

10 hektarową, tylko okrojoną do 4 działek po hektarze powierzchni. Mija 6 lat, gdy burmistrz 

w swoim programie wyborczym  uznał temat strefy ekonomicznej za sztandarowy i niestety 

niewiele z tego poza obietnicami zostało. Kilka sesji temu słyszeliśmy o dużych pieniądzach 

na rekultywację pokopalnianą  na teren przy ul. Waryńskiego, czy to znaczy, że nic z tego nie 

będzie? 

 

Burmistrz wyjaśnił, że materiał dostarczony radnym dotyczy terenów  przy ul. Waryńskiego, 

Św. Anny i pod fotowoltaikę. Obecna sytuacja jest taka, że nie wszystko udaje się osiągnąć. 

Mamy dokumentację techniczną za 150 tys. zł. Nie  tylko nie mieliśmy przygotowane środki 

finansowe zarówno 2 , 3, 4 , 5 lat, ale  teraz także, bo zarówno 5 lat temu jak i dzisiaj nie było 

i nie ma możliwości wyłożenia  14 mln. zł na strefę w układzie współpracy z RPO. Burmistrz 

przypomniał radnym, że nawet na drogę dojazdową do strefy nie można było się porozumieć. 

To też opóźniło sprawy związane ze strefą.  W obecnym stanie rzeczy potrzebne będą środki 

na strefę ograniczoną do wielkości 4 ha., konkretnie na niwelację terenu i zagęszczenie 

podłoża. Obecnie obowiązujący plan nie może nas ograniczać, dlatego dokonujemy zmian. 

 

Radny Tadeusz Barucki powiedział, że Rada nie była przeciwna strefie, tylko zmienił się 

wiceburmistrz i ustały jego działania w sprawie strefy. Powiedział, że pamięta, jak p. Roman 

Sasin już chciał wysyłać spychacze, aby równać teren przy ul. Waryńskiego. Zdaniem 

radnego, nie było pieniędzy na strefę ekonomiczną, bo poszły na co innego. Radny 

powiedział, że jest zdegustowany przedstawioną informacją. Miasto bez możliwości 

oferowania miejsc pracy nadal będzie się degradować. Nie tak dawno było ok. 13 tys. 

mieszkańców, teraz dowiadujemy się, że jest nas 12.200. 
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Burmistrz odpowiedział, że informacja jest przede wszystkim dla wszystkich radnych, 

głównie dla niedawno wybranych. Powiedział, że strefa ekonomiczna jest jedną z niewielu 

przedsięwzięć, która jest na początku drogi, ale zrobi wszystko, żeby ten temat się udał. 

Dlatego prowadzi rozmowy z ważnymi osobami w agencjach rządowych o możliwościach 

sfinansowania choć zmniejszonej ale jednak potrzebnej miastu strefy ekonomicznej. 

 

Radny Barucki nadal polemizował z burmistrzem. Powiedział, że wierzył w powstanie 

Spółdzielni Socjalnej i w powstanie strefy ekonomicznej. Spółdzielnia Socjalna powstała i 

dobrze funkcjonuje. Apelował do burmistrza, aby nie mówić mieszkańcom, że potrzebne jest 

100 rowerów elektrycznych, ale, że potrzeba wyremontować więcej mieszkań. Powiedział, że 

burmistrz nie liczy się z nim i wieloma radnymi przy zaspokajaniu pilnych potrzeb 

mieszkańców i to jest efekt przy głosowaniach. Coraz większa ilość głosów : 5, 6, 7 jest 

przeciwnych. To daje dużo do myślenia. Powinniśmy wybudować 20 km sieci kanalizacyjnej, 

bo grozić nam będą unijne sankcje. Powiedział, że będzie głosować za zmianą planu, ale 

przeciwko strategii. 

 

Burmistrz wyraził opinię w stosunku do zdania radnego o priorytetach rozwoju miasta, że 

potrzebne są konsultacje społeczne, w wyniku których wybierano by konkurencyjne projekty. 

 

Radny Jakub Piątkowski skrytykował obecny trend polityki burmistrza stawiający bardziej na 

nowych mieszkańców i nowe osiedla, zaniedbując przy tym pozostałych mieszkańców. 

 

Burmistrz uważa, że trzeba dostrzegać potrzeby większości mieszkańców, dlatego utworzono 

2 linie MPK do Łodzi, mamy zamiar wybudować energooszczędną halę widowiskowo – 

sportową. Na razie nie udało się stworzyć strefy ekonomicznej  z możliwościami nowych 

miejsc pracy, ale do końca kadencji będziemy starać się o jej powstanie. Są to zmiany 

korzystne dla mieszkańców. 

 

Radny Maciej Sysa powiedział, że prosił o wizję lokalną na zalanych posesjach ul. 

Mickiewicza, abyście zarówno jako radni oraz jako władza administracyjna miasta zobaczyli 

w jakich warunkach  mieszkają ludzie, poczuli smród ścieków i zobaczyli jak potok wód 

burzowych spływa i gdzie się kumuluje. Ustalmy wreszcie, co jest priorytetem dla miasta i 

mieszkańców. Niewątpliwie, że jest to uregulowanie swobodnego spływu wód deszczowych 

zalewających dolne części miasta oraz poprawa stanu technicznego istniejących mieszkań. 

 

12. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

 

12.1.zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta Brzeziny na 2016 r. 

  

Skarbnik Grażyna Mela przedstawiła propozycje zmian w budżecie miasta – projekt uchwały 

wraz z załącznikami  - w załączeniu do protokołu. Powiedziała, że zwiększenia w budżecie 

wynoszą 403,8 tys. zł. a zmniejszenia 133,8 tys. zł.. Zmniejszenia dotyczą wpływów z opłat 

za trwały zarząd, użytkowanie i służebności w wysokości 133,8 tys. zł. Natomiast 

zwiększenia dotyczą transportu zbiorowego, zakupu separatora i odprowadzenia wód z ul. 

Wodociągowej, dofinansowania gospodarki odpadami dot. zagospodarowania wyrobów z 

azbestu, poręczeń i gwarancji dla spółki TBS oraz wynagrodzeń i pochodnych w związku z 

wypłatą świadczeń dla osób odchodzących na emeryturę. 

 

Dyskusja 
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Radny Tadeusz Barucki zapytał o zasadność wydatków (10 tys.zł.) związanych z konferencją 

p.n.„Po prostu Smart City”. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że opłacono ogłoszenia w prasie krajowej. Prelegenci wystąpili 

nieodpłatnie. 

 

Radny zapytał o wynagrodzenie doradców. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że zatrudnia 2 doradców naukowych z Politechniki Łódzkiej specjalistów 

wykorzystania energii odnawialnej. Powiedział, że nie robi z tego tajemnicy, ale dodał, że 

wszystko jest zgodne z prawem, zresztą polityka kadrowa leży wyłącznie w kompetencji 

burmistrza miasta. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o opinię uchwały o zmianach budżetowych. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Jakub Piątkowski przekazał, że opinia 

była pozytywna. 

 

Po odczytaniu projektu uchwały i stwierdzeniu braku uwag  prowadzący sesję Andrzej 

Kurczewski poddał projekt pod głosowanie. 

 

Spośród 12 obecnych radnych głosowało: 

                                                                  „za”                      -  7 radnych, 

                                                                  „przeciw”             -  2 radnych, 

                                                                  „wstrzymało się”   - 3 radnych.. 

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały. 

 

 

 

12.2.zmiany Strategii Rozwoju Miasta Brzeziny na lata 2014 - 2020  

 

Sekretarz Miasta Grażyna Dziedzic przedstawiła zakres zmian Strategii, które dotyczą: 

- rozwoju turystyki rowerowej (rozbudowa ścieżek rowerowych w kierunku Parku 

Krajobrazowego Wzniesień Łódzkich), turystyki jednodniowej w oparciu o zasoby Muzeum 

Regionalnego, utworzenia biura informacji turystycznej, 

- murali (artystycznej wizji zmian w produkcji odzieżowej umieszczonej na 

wyremontowanych ścianach i szczytach budynków mieszkalnych). 

 

Dyskusja 

 

Radny Tadeusz Barucki zapytał o projekt budowy obwodnicy drogowej miasta. 

 

Sekretarz Miasta wyjaśniła, że jest to projekt rządowy, w Strategii Miasta  jest to tylko 

informacja. 

 

Radny Tadeusz Klimczak  powiedział, że jego zdaniem budowa węzła autostrad A-1 i A-2 

zwiększy ruch tranzytowy przez Brzeziny. 
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Radny Tadeusz Barucki podzielił się informacją, że po roku 2018 będzie rozbudowana DK 72 

i wtedy zaistnieje potrzeba obwodnicy miasta. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że budowa obwodnicy musi być zawarta w dokumencie strategicznym 

miasta. Burmistrz uzyskał informację, że GDDKiA będzie badać przepływy ruchu 

samochodowego w ciągu roku i w ciągu 3 lat. 

 

Radny Tadeusz Barucki odniósł się krytycznie do wcześniej wypowiadanej opinii burmistrza, 

że negatywnym skutkiem powstania obwodnicy może być marginalizacja naszego miasta. 

 

Burmistrz  podtrzymał swoje zdanie i uważa, że w sprawie budowy obwodnicy drogowej  na 

DK 72 powinna odbyć się konsultacja społeczna. 

 

Radny Zbigniew Bączyński powiedział, że w Strategii musi się znaleźć obwodnica. Jego 

zdaniem, gdy obwodnica drogowa na DK 72 powstanie, to powinna poprawić się jakość 

powietrza . Radny zapytał o różnicę pomiędzy drogą rowerową i drogą dla rowerów. 

  

Sekretarz odpowiedziała, że są to pojęcia zamienne. 

 

Radny Jakub Piątkowski zapytał, czy celowe jest zawarcie w Strategii przejście drogi 

rowerowej brzegiem rzeki Mrożycy po terenach prywatnych? 

 

Burmistrz odpowiedział, że brzegiem rzeki będzie przebiegać kanał sanitarny, który będzie 

szczelny i przykryty ziemią. Na wierzchu kanału usytuowana będzie droga rowerowa.  Nie 

przewiduje się zmiany tej koncepcji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady uznał, że dyskusja została wyczerpana i poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

 

Z obecnych 11 radnych, głosowało:  

                                                        „za”                             - 7 radnych, 

                                                        „przeciw”                   - 2 radnych, 

                                                        „wstrzymało się”       -  2 radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

12.3  zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2016 – 2017 będących w posiadaniu Zakładu Usług 

Komunalnych Sp. z o.o. w Brzezinach 

 

Prezes spółki ZUK  Janusz Cywiński zaprezentował  plan rozwoju zakładu na najbliższe 2 lata. 

Powiedział, że jedyna różnica w stosunku do przedstawianego na sesji Rady planu w kwietniu 

polega na zmianie nazwy inwestycji . Zamiast „Budowa wodociągu i kanalizacji  sanitarnej wzdłuż  

ul. Kulczyńskiego”  jest „Budowa wodociągu i kanalizacji sanitarnej wzdłuż ul. Wyszyńskiego”. 

Powiedział, że projekt planu omawiany był szczegółowo przez Radę Nadzorczą i przekazany został 

burmistrzowi do akceptacji. Plan jest elastyczny i będzie weryfikowany w zależności od potrzeb 

miasta i możliwości finansowych. Prezes wyjaśnił, że plan rozwoju i modernizacji urządzeń wod.-

kan. na okresy 2 – letnie przedkłada Radzie Miasta nie on, ale burmistrz. 

 

Po odczytaniu projektu uchwały  radni przystąpili do dyskusji. 
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Radny Zbigniew  Bączyński zauważył, że w wydruku załącznika brak jest tabeli nr 1.  Jest tabela nr 2, 

natomiast w miejscu tabeli nr 1 jest puste miejsce. Dostarczono radnemu właściwy druk załącznika i 

kontynuował on analizę zadań  inwestycyjnych i modernizacyjnych spółki ZUK. Zapytał, czy w ul. 

Szarych Szeregów jest kanalizacja sanitarna? 

 

Prezes ZUK odpowiedział, że  właśnie zakończono budowę kanalizacji w tej ulicy. 

 

Radny kontynuował analizę zadań ZUK. Zapytał po co budować sieć wod.-kan wzdłuż  ul. 

Wyszyńskiego, skoro tam nikt nie mieszka? 

 

Prezes odpowiedział, że jest tam  podział działek i chcemy uzbroić ten teren, gdyż są plany sprzedaży 

ich przez Miasto jako terenów budowlanych. 

 

Na pytanie radnego, czy budowa sieci w ul Dąbrowskiego planowana na ten rok będzie przed 

budową, czy po budowie chodnika – prezes odpowiedział , że właśnie ZUK przygotowuje się do 

realizacji tego zadania. Chodnik będzie budowany po zakończeniu przez ZUK wymiany sieci w ul. 

Dąbrowskiego. 

 

Radny wymienił jeszcze zadania o dwuletnim okresie realizacji, są to:  

- budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ulicach Leśnej, Małczewskiej, Sosnowej, Sienkiewicza,  

- budowa sieci wodociągowej w ul. Jarzębinowej, Żeromskiego. 

Radny stwierdził, że teraz jest wszystko w porządku i można dalej procedować uchwalanie tego planu.     

 

Radna Ilona Skipor zapytała o plany spółki dotyczące budowy wodociągu w ul. Ludowej, gdzie wielu 

mieszkańców nie ma wody z wodociągu a woda ze studni nie jest najlepszej jakości 

 

Prezes ZUK wyjaśnił, że jeżeli będą środki, to będzie możliwość wykonania wodociągu zarówno  

w ul. Ludowej jak i ul. Rejtana. Prezes poinformował, że część mieszkańców ul. Ludowej od 

strony Gminy Brzeziny ma wodę z wodociągu gminnego. Dodał, że na przedłożony plan rozwoju i 

modernizacji spółka posiada środki finansowe. Jeśli uda się pozyskać środki dodatkowe to będzie 

możliwość wykonania dodatkowych zadań. 

 

Radna Grażyna Pietrasik powiedziała, że  zamiana w planie nazwy ulic nie jest zmianą merytoryczną. 

Głosowanie na poprzedniej sesji nie było pozytywne dla przedłożenia projektu uchwały. Nie było to 

najszczęśliwsze rozwiązanie.  

 

Burmistrz odniósł się do głosu radnej mówiąc, że dotychczas mieliśmy za mało informacji na temat 

możliwości dofinansowania zadań z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Teraz mamy 

taką informację. Chcemy wreszcie sprzedawać działki uzbrojone w podstawowe media, dotychczas 

tego nie robiliśmy. Burmistrz zwrócił się z apelem do radnych o poparcie planów rozwoju miasta. 

 

Radny Zbigniew Bączyński zażartował mówiąc, że przed miesiącem nie było załącznika, teraz jest. 

 

Wiceprzewodniczący Rady uznał dyskusję za zakończoną i przystąpił do przegłosowania projektu 

uchwały. 

 

 

Spośród obecnych na sesji 12 radnych, głosowało: 
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                                                                               „za”                     -  8 radnych, 

                                                                               „przeciw”            -  0 radnych, 

                                                                               „wstrzymało się” - 4 radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały. 

 

12.4  przyjęcia Planu działań prozdrowotnych dla mieszkańców Miasta Brzeziny na lata 

2016 – 2018. 

 

Pełnomocnik burmistrza Katarzyna Wadowiec zaprezentowała projekt uchwały wraz z załącznikiem  

– w załączeniu. Powiedziała, że materiał został przesłany radnym i omówiony oraz był przedmiotem  

obrad Komisji Spraw Społecznych. 

 

Radny Zbigniew Bączyński stwierdził, że ochrona zdrowia ludności to zarówno zadanie państwa ale 

także samorządu. Zapytał, ile mamy środków  na to zadanie? 

 

Pełnomocnik odpowiedziała, że jest to 5 tys. zł. 

 

Radny zapytał na ile miesięcy? 

 

Odpowiedź była – na cały rok.  

 

Radny powiedział, że mamy w kraju 14 programów rządowych w zakresie ochrony zdrowia 

ludności, a tu proponuje się nam 5 tys. zł. na cały rok dla 12 tysięcznej populacji mieszkańców 

Brzezin. Radny zaproponował inną systematykę planu , bo uważa, że działania w zakresie chorób 

cywilizacyjnych np. choroby układu krążenia, cukrzycy, czy raka powinny być przed profilaktyką 

promocji zdrowia psychicznego. Zwrócił uwagę na błędne użycie określenia Starostwo 

Powiatowe, które należy poprawić. Realizatorem planu jest Miasto Brzeziny we współpracy z 

Powiatem Brzezińskim, a nie ze Starostwem. Tam, gdzie nie wymienia się większej liczby 

punktów należy skreślić jedynkę., a przyimek „ze” we wzorze finansowania należy zastąpić 

przyimkiem „z”.  Radny uważa, że jest nieprawdą, że występuje całkowity brak aktywności 

fizycznej, przecież mamy wiele możliwości i z nich korzystamy np. boiska „Orlik”, jest stadion 

sportowy, pływalnia, zamierzamy budowę hali sportowo – widowiskowej.. To, że trzeba poprawić 

ogrodzenie stadionu i bramę wjazdową mówi  się prawie na każdej sesji. W prawidłowej diecie 

oprócz rezygnacji z nadmiaru spożywania cukru należałoby dodać „...i soli kuchennej”. 

Powiedział, że nie widzi w planie żadnych badań przesiewowych eliminujących chorobę raka 

prostaty, raka szyjki macicy, raka jelita grubego. Radny zwrócił się do burmistrza o zwiększenie w 

budżecie miasta środków na działania prozdrowotne miasta,  np. do 20 tys. zł rocznie.    

 

Radny Tadeusz Barucki a także wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurczewski poparli 

propozycję radnego Zbigniewa Bączyńskiego zwiększenia funduszy na programy prozdrowotne. 

 

Burmistrz powiedział, że jest niewykluczone, że znajdą się w tym roku dodatkowe środki na 

działania prozdrowotne.  

 

Radny Jakub Piątkowski zapytał, czy merytoryczna komisja pracowała nad projektem 

przedłożonego planu, przecież można było projekt planu odesłać do poprawienia, czy nawet 

poprawić podczas posiedzenia. 
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Przemysław Maślanko zastępujący przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych odpowiedział, 

że nie było z kim rozmawiać bo nie było autorki projektu uchwały. 

 

Pełnomocnik burmistrza wyjaśniła, że projekt planu na posiedzeniu komisji prezentował naczelnik 

Grzegorz Kozieł. 

 

Radny Zbigniew Bączyński wspomniał, że w brzezińskim szpitalu funkcjonuje na wysokim 

poziomie chirurgia jelita grubego i są możliwości nawiązania współpracy w zakresie badań 

przesiewowych wykrywających chorobę raka jelita grubego. Nawiązując do pytania radnego 

Jakuba Piątkowskiego radny wyjaśnił, że rozmawiano na posiedzeniu Komisji głównie w 

kontekście niskich środków, które są rażąco niskie w planie działań prozdrowotnych. Mniej uwagi 

poświęcono na redakcję i układ planu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady potwierdził, że temat planu działań prozdrowotnych był omawiany na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych.  

 

Pełnomocnik burmistrza Katarzyna Wadowiec  odczytała projekt uchwały wraz z poprawkami 

wprowadzonymi do załącznika stanowiącego plan działań prozdrowotnych na lata 2016 – 2018. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy uwzględniono zgłoszone uwagi do przedstawionego 

planu? Nikt z radnych nie wypowiedział się, więc poddano pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Spośród 12 obecnych radnych, wszyscy głosowali jednogłośnie „za”. 

 

Prowadzący obrady Rady stwierdził podjęcie uchwały. 

 

 

13. Wolne wnioski i sprawy różne   

 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Wojewoda Łódzki wszczął postępowanie nadzorcze 

w sprawie stwierdzenia prawomocności uchwały Rady Miasta Nr XXIII/152/2016 z dnia 28  

kwietnia 2016 r. w sprawie skargi na działanie Burmistrza Miasta Brzeziny. W ciągu 5 dni 

należało przesłać do Wydziału Prawnego, Nadzoru i Kontroli Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego 

wyciągi z protokołu XXIII sesji, posiedzeń dwóch Komisji Rewizyjnej rozpoznających zasadność 

skargi oraz projekt uchwały z uzasadnieniem. Żądane materiały przesłano w terminie za pomocą 

platformy e-puap z podpisem elektronicznym wiceprzewodniczącej Rady Zofii Krawczyk.    

Radny Maciej Sysa zapytał, kiedy rozpocznie się remont chodnika w ul. Lasockich, wnioskował o 

naprawę konstrukcji drabinek w ogródku dla dzieci w parku miejskim, gdyż zmurszałe szczeble 

zagrażają wypadkiem, wspomniał o potrzebie regulacji blokujących się świateł na skrzyżowaniach 

przy Przychodni Rejonowe na ul, Bohaterów Warszawy oraz przy stacji paliwowej Orlenu na ul. 

Waryńskiego oraz zapytał kiedy rozpocznie się budowa szatni dla sportowców na stadionie 

miejskim. 

 

Burmistrz odpowiedział, że za 2 lub 3 tygodnie ruszy remont chodnika na ul. Lasockich. W parku 

miejskim nastąpi w ciągu 1,5 miesiąca wymiana zabawek na lepsze. Oczekujemy na 

rozstrzygnięcie konkursu. 

 

Naczelnik Wydziału Rozwoju Radosław Pyka wyjaśnił, że podczas pobytu delegacji radnych i 

urzędników Miasta w Oddziale GDDKiA w Łodzi poruszano potrzebę regulacji sygnalizacji 

świetlnej na skrzyżowaniach DK nr 72. Naczelnik powiedział, że wszystkie problemy dot, 
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funkcjonowania ruchu drogowego i pieszego na DK nr 72 zostaną zebrane i przekazane do 

dyrekcji w Łodzi, aby miała podstawy do proponowania zmian w centrali dyrekcji w Warszawie. 

 

Radna Ilona Skipor zapytała, czy otrzymaliśmy odpowiedź od Inspektora Nadzoru Budowlanego 

w sprawie  rozpadającego się budynku  przy ul. Lasockich, który zagraża przechodniom. Zapytała 

też czy zwrócono się do Starostwa Powiatowego w sprawie skutków zmiany numerów posesji. 

 

Z-ca burmistrza Justyna Nowak poinformowała, że nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi z 

Wydziału Budownictwa Starostwa. W sprawie zwolnienia z opłat za wystawianie dokumentów  

mieszkańców ul. Ludowej powiedziała, że rozmawiała z wicestarostą, który odpowiedział, że z 

części opłat będzie można mieszkańców zwolnić, wymaga to jednak uregulowania poprzez 

podjęcie uchwały Rady Powiatu. 

 

Radny Zbigniew Bączyński wyjaśnił, że można w tej sprawie udzielić indywidualnych odpowiedzi 

zainteresowanym mieszkańcom z ul. Ludowej, że jest czas na załatwienie tej sprawy przez 2 

miesiące. Radny sądzi, że temat jest do załatwienia i Rada Powiatu prawdopodobnie  przychyli się 

do prośby mieszkańców. 

 

Radna Ilona Skipor wnioskowała, aby w tej sprawie ukazała się informacja w gazecie BIS. 

 

Radna Grażyna Pietrasik poinformowała, że jej interwencja z poprzedniej sesji Rady w sprawie 

problemu z przystankiem busów na ul. Przedwiośnie nie przyniosła poprawy, bowiem nadal część 

busów zatrzymuje się na starych miejscach. W tym wszystkim poszkodowani są zdezorientowani 

pasażerowie miotający się pomiędzy starym i nowym przystankiem. Powiedziała, że z-ca 

burmistrza nie dotrzymała słowa w sprawie likwidacji starego przystanku na ul. Przedwiośnie, na 

którym nadal zatrzymuje się część busów. 

 

Naczelnik Wydziału Radosław Pyka wyjaśnił, że sprawdzał zachowanie się przewoźników. Część 

kierowców busów rzeczywiście zatrzymuje się na starym przystanku na ul. Przedwiośnie po 

stronie myjni. Aby ominąć zakaz lewoskrętu wykonują manewry zawracania na ul. Sienkiewicza i 

następnie skręcają w prawo w ul. Przedwiośnie. Są to manewry niebezpieczne, dlatego problemem 

tym zainteresował komendę Policji, która ma przyjrzeć się, czy powstaje zagrożenie 

bezpieczeństwa. Poinformował, że przewoźnicy mieli czas, aby dostosować swoje rozkłady jazdy 

do nowej sytuacji. Zapewnił, że do końca czerwca przystanek na ul. Przedwiośnie po stronie myjni 

zostanie usunięty i sytuacja powinna się poprawić.  

 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał  maila przewodniczącego Grzegorza Kędzi w sprawie 

ustalenia sesji absolutoryjnej na dzień 27 czerwca br. i następnie oddał głos mieszkańcom, którzy 

poprosili o umożliwienie wypowiedzenia się. 

 

Mieszkanka ul. Słowackiego ……….. wyraziła swoje zastrzeżenia w stosunku do wypowiedzi 

jednego z radnych, któremu nie spodobała się krytyka , którą wyraziło kilku mieszkańców podczas  

marcowej sesji Rady Miasta. Powiedziała, że była zbulwersowana stosunkiem niektórych radnych 

do mieszkańców, którzy występują nie tylko w swoim interesie ale także w interesie ogólnym. 

Wyborcom należy się szacunek i refleksja, że może krytyka jest słuszna. Skutkiem tej sytuacji 

było niedopuszczenie do udzielenia głosu mieszkańcom  w punkcie wolne wnioski na następnej 

sesji oraz ograniczanie czasu wypowiedzi. Mieszkanka przekazała prośbę mieszkańców ul. 

Konopnickiej w sprawie wykoszenia chwastów i traw na terenie pomiędzy ul. Konopnickiej i 

Waryńskiego. 
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Burmistrz odpowiedział, że jest to teren prywatny i właściciele są zobowiązani utrzymywać go w 

należytym stanie. Zwrócimy się do nich o zadbanie porządku na swoim terenie. 

 

14. Zakończenie sesji.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, wiceprzewodniczący Rady zamknął posiedzenie o godz. 

21.00. 

 

Protokołował: Janusz Sidor 

 

 

   

                                                                                                Przewodniczący Rady 

 

                                                                                                 Andrzej Kurczewski 


